



EMBASSY OF INDIA  
9, Vorontsovo Polye  
Moscow 105062  
Tel: (495)7837535  
Email: [intweb@indianembassy.ru](mailto:intweb@indianembassy.ru)

MOS/INFO/302/3/2017

April 20, 2017

The Embassy of India to the Russian Federation presents its compliments to the Representatives of the Chambers of Commerce and Industry in the Russian Federation and has the honour to inform about the Indian Technical and Economic Cooperation (ITEC) Programme, under which Government of India sponsors short-term training courses for Russian nationals in premier Indian educational and training institutions, in areas such as English language, IT skills, telecommunication, management, banking and finance, energy and resources, agriculture, entrepreneurship etc.

2. The Embassy of India has the privilege of having Russia as an important ITEC partner country since 1993. More than 1000 Russian scholars from diverse backgrounds and from across Russia, have over the years availed of ITEC training opportunities in various fields in India.

3. The Embassy of India forwards the list of upcoming courses under the ITEC scheme for the academic year 2017-18 which are open to Russian nationals between 25-45 years of age, having sufficient knowledge of English language (as classes are conducted in English), working in federal/regional governments, universities and in the private sectors.

4. Under the ITEC scheme, the Government of India provides economy class return flight from Moscow to the training institution in India and back, free accommodation, a living allowance of Indian Rupees 25,000/- per month, book allowance of Indian Rupees 5,000/- for purchase of Course-related books, and also a gratis visa to the selected candidates. All details such as eligibility criteria, terms and conditions etc are available at the following websites:

ITEC website: <https://www.itecgoi.in>;

Embassy of India, Moscow website: <http://www.indianembassy.ru/index.php/itec/russia-and-itec/ru>  
or <http://www.indianembassy.ru/index.php/itec/russia-and-itec/en>.

Direct link to ITEC courses for 2017-18: <https://www.itecgoi.in/downloads/2017-2018.pdf>.

The list of upcoming courses is attached as Enclosure.

5. The Embassy of India request you to kindly disseminate information about the ITEC programme to interested companies/individuals and kindly provide assistance in approving the application forms for ITEC.

6. Prospective applicants could contact Ms. Anna Yakovleva [Tel: (495)7837535 (Ext. 373), E-mail: [intweb@indianembassy.ru](mailto:intweb@indianembassy.ru)] or Mr. Niket Mohan Sharma (Attache Info) [Email: [info.moscow@mea.gov.in](mailto:info.moscow@mea.gov.in)] for further clarifications.

7. The Embassy of India to the Russian Federation avails itself of this opportunity to renew to the Representatives of the Chambers of Commerce and Industry in the Russian Federation the assurances of its highest consideration.





ПОСОЛЬСТВО ИНДИИ  
105062, Москва,  
Воронцово поле, 9  
Тел.: (495)7837535  
Email: [intweb@indianembassy.ru](mailto:intweb@indianembassy.ru)

MOS/INFO/302/3/2017

20 апреля, 2017

Посольство Индии в Российской Федерации в Москве свидетельствует свое почтение Представителям Торгово-Промышленных Палат Российской Федерации и имеет честь сообщить о Программе индийского технического и экономического сотрудничества (ИТЭС/ИТЕС), в рамках которой правительство Индии спонсирует краткосрочные учебные курсы для российских граждан в ведущих индийских образовательных и учебных заведениях в таких областях как английский язык, ИТ, телекоммуникации, управление, банковское дело и финансы, энергетика и ресурсы, сельское хозяйство, предпринимательство и т.д.

2. Посольство Индии отмечает, что Россия является важным партнером программы ИТЕС с 1993 года. Более 1000 профессионалов разного уровня со всей России в течение этих лет смогли воспользоваться возможностями, предоставляемыми Программой в различных областях науки, в Индии.

3. Посольство Индии предлагает ознакомиться со списком ближайших курсов на 2017-18 учебный год, предоставляемых в рамках программы ИТЕС, которые открыты для российских граждан 25-45 лет, владеющих английским языком (обучение ведется на английском языке), работающих в федеральных/региональных органах правительства и университетах, а также в частных компаниях.

4. В соответствии с программой ИТЕС правительство Индии обеспечивает перелет эконом классом из Москвы до города учебного заведения в Индии и обратно, бесплатное проживание, стипендию размером 25000 рупий в месяц, 5000 рупий на покупку учебников, а также не облагает пошлиной учебные визы для выбранных кандидатов.

Все детали о предоставляемых курсах и критериях отбора доступны на следующих сайтах: Сайт ИТЕС/ИТЭС: <https://www.itecgoi.in>;

сайт Посольства Индии в Москве: <http://www.indianembassy.ru/index.php/itec/russia-and-itec/ru> (на русском) и <http://www.indianembassy.ru/index.php/itec/russia-and-itec/en> (на английском).

Прямая ссылка на брошюру о курсах на 2017-2018 учебный год:

<https://www.itecgoi.in/downloads/2017-2018.pdf>.

5. Индийское посольство обращается с просьбой распространить информацию о программе ИТЕС заинтересованным компаниям и лицам, а также оказывать содействие в заверении форм-анкет на участие в программе ИТЕС.

6. По всем вопросам о программе ИТЕС можно связаться с Анной Яковлевой [Тел.: (495)7837535 (доб.373), E-mail: [intweb@indianembassy.ru](mailto:intweb@indianembassy.ru)] или г-ном Никит Мохан Шарма (атташе, Отдел Информации) [Email: [info.moscow@mea.gov.in](mailto:info.moscow@mea.gov.in)].

7. Посольство Индии в Российской Федерации пользуется случаем, чтобы возобновить Представителям Торгово-Промышленных Палат Российской Федерации уверения в своем весьма высоком уважении.